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Diari porfanh'eu Je r(squerra DepuLh«:'ana Je [alalunya a les «:'omarques tarra90nine�

�e •• ió Je l'Ajuntament
la ini�ia'ha Jel regiJor senyor R. JorJana per la �ons'ru�dó Jel Jipòsi' regulaJor J'ai
gües, La assolif rapro"a�ió Jehniti"a. - La majoria proposa augmentar la re'riLu�ió Je les
monges al serl'ei Jel Muni�ipi. - II senyor Banús imposa el seu �ri'eri �oDlessional a la

.

majoria, sal"an' matisos �om el Jel senyor �a'en.
Sota la presidència de l'alcalde

senyor Martí Baiges i amb 1 'assis

tència dels regidors Srs. Clivilé,Tor
tajada, Jordana (J.), Balcells, Fer
raté, Banús, Ribas, Bieto, Miquel,
Jordana (R.), Sabater, Camps, O

dena, Virgili, Monné, Caixés, Bor

ràs, Clariana, Cavallé i Gatell, ans
d'ahir, a l'hora acostumada, cele

brà sessió de segona convocatòria

la nostra Corporació municipal.
Es llegida i aprovada sense dis

eussió l'acta de la sessió anterior.

Una comunicaeió del senyor tutor

dels senyors JOBep M.a i Lluís Iglê
sias Galan, comunicant el preu que

han fixat a 1 'immoble núm. 24 del
Raval de Robuster, que ha d'ésser,

expropiat, passa a la Comissió de

Foment.
Altra del senyor Director interí.

de l'Hospital Civil, donant compte
que ha €Stat designat per Ia presi
dència del Cos Mèdic i Direcció de

l'Hospital el Dr. Joan Domènech.
El senyor Banús diu que aques

ta designació ha estat feta en virtut
del reglament últimament aprovat.
Fa elogis del doctor Domèneeh i diu
que la Comissió d'Assistència So
cial ha vist amb satisfaeeió que el
Cos mèdic hagi nomenat i proposat
al d:t senyor pel càrrec de Presi
dent i Director de 1 'Hospital.
Demana que consti en acta la

Blti&:facció del Consístori i també,
que aquest ha vist amb goig 1 'ac
tuació del Dr. Barberà Xatruc en

el desempeny del dit càrrec.
Dictamen de la Comissió d'Ai-'

gües, acompanyant l'Acta de la re

solució del concurs de projectes per,
a la construcció d 'un dipòsit regu
lador del suministre d'aigües, í,
proptsant que aquest s 'adjudiqui al
Benyor Pere Domènech, arquitecte ..

Intervé el Sr. Virgili per a dir
que el Consistori es pot donar per
satisfet de l'acabament del projecte
de construcció del dipòsit regula
dor. Diu que aquest projecte no és
obra de majories ni minories, sinó
que tots hi han eollaborat d'una

manera eficaç. Té paraules d'elogi
per al senyor Jordana (R.), a qui
senyala com l'autor i qui el va por
tar a la Comissió.
Acaba proposant que abans de

començar les obres l'Ajuntament
oragnitzi la cerimònia de posar-hi
la primera pedra.
Intervé el senyor Jordana (R.).

Amb tot i mostrar-se satisfet, la
menta que el dipòsit sigui petit,
puix ell hauria volgut que per la

importància del problema hagués
estat de més capacitat. Diu que
hauria d'ésser preocupació cons

tant dels Ajuntaments el que
es construissin una sèrie de di

pòsits i invita a les Corporaeions
que se succeeixin que es preocupin
d'aquest problema, puix que el va

lor de l'aigua que es llença seria

suflcienj per amortitzar el capital
que s 'empleés en aquestes cons

truccions.
El senyor Caixés felicita la Co

missió d'Aigües per haver arribat
a la eonclusió del seu projecte. Fa
objeccions a la forma en què s 'ha

presentat a concurs, tenint l'Ajun
tament personal tècnic ben prepa
rat. Tampoc li satisfà la qüestió de

l'emplaçament i prega. que abans

de realitzar el projecte estudiï la
situació de la tuberia de la Boca de

la Mina, la reparació de la qual
creu que ara més que mai és ur

gent. Es 'refereix també als filtres
la capacitat dels quals Ia concep

tua insuficient i demana que es pen

si cu el que s 'ha de fer per a po
sar-les en eondieions degudes. L'es
tació elorificadora diu que no fun

ciona prou bé i que àdhuc no esta

ria de més que es demanés 1 'infor

me del Cos mèdic municipal, A

questes objeccions se li acuden ara

que es va a la realització del pro

jecte.
El senyor Jordana contesta al se

nyor Caixés. Diu que les objeccions
que fa sobre l'emplaçament ja es

van tenir en compte en estudiar el

projecte. Respecte a la tubería din

tambéque l'arquitecte ja ho ha es

tudiat i aquest assumpte el tenen
resolt amb un pressupost i un pro

jecte.
El senyor Virgili parla per a

agrair les paraules d'elogi que el

senyor Caixés ha dedicat a Ia Co
missió d'Aigües. Quant a l'empla
çament, creu que no es podria tro
bar un terreny més adequat. Tam
bé diu que estudiarà la Comissió, la
qüestió de 1 'estació clorificadora.
Intervé novament el senyor Caí

xés ratifieant-se en les seves ante

riors manifestacions.

Intervenen altre cop els senyors

Jordana, Virgili i Caixés i el se

nyor Gatell i s'aprova el dictamen

prenent en eonsideració Ia propos
ta del senyor Virgili sobre organit
za.r la cerimonia de eollocar la pri
mera pedra.
Dictamen de la Comissió d'As

sistència Social proposant sigui ate
sa la petició de les Germanes de la

Caritat, que els sigui augmentat el
sou que percebeixen.
El senyor Tortajada, com a indi

vidu de la Comissió i firmant del
dictamen explica el per què va po
sar la seva firma al peu d'aquell.
Diu que forma part d 'un grup po

lític, el qual té una llarga història!
I

de republicanisme i està adherit al

Partit Radical Socialista i sembla
un eontrasentit que un individu

com ell estampi la seva firma en

un dictamen en el qual es demana
1 'augment de sou al personal reli
giós. Fa 1 'aclaraeió que el seu par
tit desitja que es substitueixi el

personal religiós de les institucions

benèfiques per element laic. Però
com sigui que 1 '.Ajuntament no

compta amb personal disponible
per a substituir 1 'actual i els ser

veis de beneficència no poden dei
xar-se desatesos és per aquest mo

tiu que no ha tingut escrúpol en
firmar el dictamen i així explica el
contrasentit al qual abans feu allu
sió.
Per més que ha dit que ells estan

disposats a sumar-se a qualsevol
iniciativa que tendeixi a substituir
l 'element religiós, el senyor Torta
jada ha fet un complert elogi. de les
Germanes de la Caritat.
Intervé el senyor Gatell diu que

com creu que l'aprovació del dic
tamen no porta presa i a més té al

guns dubtes sobre aquest, demana
que quedi vuit dies damunt la
taula.

El senyor Borràs- s 'adhereix al

pree del senyor Gatell i 1 'amplia
en el sentit que el dit dictamen pas
si a informe de Ia Comissió d 'Hi
senda per a veure si al pressupost
hi ha eonsignació per aquesta par

tida, puix recorda que en els dits

pressupostos hi ha UM consígnaéió
per a les religioses dels establiments
benèfics i aquesta queda absorbida.

Aquesta petició d'augment la troba
suspecte, per quant no es comprèn
que als pocs dies de regir el pressu
post es produeixi tal demanda. A
vança que la seva minoria s 'oposa
l'à a que es desvirtuïn les partides
del pressupost, que és al que es va

amb aquesta proposta d 'augment.
I

El senyor Banús contesta als�

nyors Gatell i Borràs. Diu que no

té cap inconvenient que el dicta
men quedi vuit dies sobre la taula
ni tampoc que passi a la Comissió
d 'Hisenda o a totes si es vol. Troba
inadmisible la teoria del senyor
Borràs. Després, dirigint-se al cap
de la minoria d'esquerra republica
na l'emplaça per a que digui si es
fa solidari de tot ci que aquests dips
ha vingut dient FOMENT, puix-afc
geix-no es tracta ja de simples
solts de crònica sinó que es tracta

d 'una campanya personal i contra
la seva actuació a la Comissió d'As

sistència Social. Espera que el cap
de la minoria d'Esquerra es farà

solidari d'aquesta campanya.
Contesta el senyor Jordana, el

qua] troba extemporani el debat
que vol suscitar el senyor Banús.
Diu que el portantveu del partit té
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